
 
 
Aan het College van Burgemeester en Wethouders van de gemeente Hilversum 
 
 
Hilversum, 8 mei 2017 
 
Betreft: artikel 41 vragen Aanpak knelpunten spoorwegen Gooi 
 
Geacht college,  
 
In uw brief van 26 april jl. informeert u ons over uw gezamenlijke lobby met de gemeente Gooise 
Meren voor verdiept spoor en het aanpakken van knelpunten bij overwegen. Ook het College van 
B&W van de gemeente Gooise Meren heeft haar gemeenteraad over dit onderwerp geïnformeerd. 
Uit deze mededeling blijkt dat het Ministerie van I&M € 7,5 miljoen beschikbaar stelt voor aanpak 
van het spoor in Gooise Meren en Hilversum. 
 
Dit onderwerp ligt ChristenUnie al jaren aan het hart. In oktober en november 2013 is door onze 
fracties in de gemeenteraden van Hilversum en Bussum een motie over dit onderwerp ingediend. 
Strekking van deze motie 1was dat de gemeenten in ’t Gooi gezamenlijk moeten optrekken richting 
rijk, provincie en Prorail om een werkende oplossing te vinden voor de vertraging en onveiligheid die 
veroorzaakt worden door spoorbomen die te vaak en te lang dicht zijn. Deze motie is overgenomen 
door de toenmalige wethouder Boog van Verkeer. Ook de motie van Hart voor Hilversum in 2016 
voor een regionale lobby voor verdiept spoor hebben wij van harte ondersteund. 
 
We spreken onze waardering uit voor het feit dat dit college daadwerkelijk samenwerkt met de 
gemeente Gooise Meren en zijn verheugd dat dit nu leidt tot een financiële bijdrage van het Rijk en 
mogelijk van andere partijen. Ook waarderen we de inzet van de wethouder voor een verdiepte 
ligging van de spoorlijn en aanpak van de kleine spoorbomen. 
 
In 2013 maakten we ons echter ook al zorgen over de maatregelen op kortere termijn. Een primair 
onderdeel daarvan was destijds het weghalen van inhaalsporen bij station Naarden-Bussum. Het 
effect van deze drastische maatregel op de dichtligtijden van overwegen was volgens de 
ChristenUnie fracties onvoldoende onderbouwd. Tegelijk zorgt het weghalen van sporen er voor dat 
minder flexibel op verstoringen kan worden ingespeeld en dat snellere Intercity’s langzamere 
Sprinters niet kunnen inhalen. Alternatieve maatregelen, zoals het versnellen van de 
vertrekprocedure bij stations, zouden een vergelijkbaar effect kunnen hebben maar werden niet 
concreet genoemd. Uit berichten in de media leiden wij af dat het weghalen van wissels en sporen 
nog steeds een optie is. 
 
Tegelijk constateren we ook dat de dienstregeling op de Gooilijn sinds december 2016 fors is 
verslechterd. Dit betreft vooral de Sprinters. Reistijden naar Utrecht en Amsterdam zijn toegenomen 
(tot 8 minuten extra) en ’s-Avonds na 20:00 uur rijdt nog maar de helft van het aantal treinen. 
 
Tot slot is een bedrag van € 7,5 miljoen mooi maar slechts zeer beperkt in relatie tot de uitdaging 
waar we in ’t Gooi voor staan, en in relatie tot de investering die elders in de regio en daarbuiten 
gedaan worden. Het is slechts een begin. 

                                                           
1 De motie en meer achtergrondinformatie hierbij is te vinden via onderstaande link: 
https://hilversum.christenunie.nl/k/n6080/news/view/576053/65655/christenunie-trekt-aan-de-noodrem-
over-spoorbomen-in-t-gooi.html  

https://hilversum.christenunie.nl/k/n6080/news/view/576053/65655/christenunie-trekt-aan-de-noodrem-over-spoorbomen-in-t-gooi.html
https://hilversum.christenunie.nl/k/n6080/news/view/576053/65655/christenunie-trekt-aan-de-noodrem-over-spoorbomen-in-t-gooi.html


 
We willen u daarom op grond van Art. 41 RvO een aantal vragen stellen: 
 

1) In uw brief heeft u het over verbetermaatregelen voor de korte termijn. Kunt u aangeven 
welke concrete maatregelen in Hilversum en Gooise Meren worden overwogen? 
Gaat het hierbij ook bijvoorbeeld maatregelen rondom de kleine spoorbomen (Hoge 
Larenseweg) en / of een eventuele fietstunnel bij de HOV/spoorkruising Van Linschotenlaan? 

2) Maakt het schrappen van (inhaal)sporen onderdeel uit van deze maatregelen? 
a. Zo ja, kunt u het effect hiervan onderbouwen op: 

i. de dichtligtijden bij de desbetreffende overwegen; 
ii. de veiligheid rondom de desbetreffende overwegen; 

iii. de reistijden van treinen, zowel Intercity’s als Sprinters; 
iv. de mogelijkheid om extra treinen in de dienstregeling op te nemen; 
v. de mogelijkheid om bij te sturen in de dienstregeling bij calamiteiten? 

b. Als u deze effecten niet kunt onderbouwen, wilt u dan garanderen dat er geen 
sporen worden weggehaald voor deze effecten wel in beeld gebracht zijn? 

3) Op stations in Hilversum is een proef gedaan met aftellers en een nieuwe vertrekprocedure 
van treinen.  

a. Is u bekend wat de effecten van deze proef waren op de dichtligtijden van de nabij 
geleden overwegen? Zo ja, wilt u deze met ons delen? 

b. Maakt een verbeterde vertrekprocedure onderdeel uit van de verbetermaatregelen? 
i. Zo nee, waarom niet? 

4) Blijft u zich samen met Gooise Meren hard maken voor het volledig opnemen van de 
spoorknelpunten in ’t Gooi in de lopende MIRT-verkenning  en een bij de schaal van de 
knelpunten passende financiële bijdrage vanuit het rijk? Zo ja, op welke wijze doet u dat 
concreet? 

5) Wilt u zich samen met Gooise Meren inzetten voor een betere dienstregeling van de treinen 
in ’t Gooi en hier bij NS en het Ministerie van I&M hard voor maken? Het gaat dan concreet 
om de volgende maatregelen: 

a. Herstel van reistijden van ‘t Gooi naar Utrecht en Amsterdam, ook voor Sprinters 
b. Terugbrengen van treinen in de avonduren tussen Amsterdam en ‘t Gooi 
c. Terugbrengen van treinen naar Utrecht Overvecht (bus naar de Uithof) 

6) Wilt u in de te ontwikkelen Visie Openbaar Vervoer de spoorlijn en de dienstregeling van de 
treinen opnemen en concrete doelstellingen benoemen? 

 
Wij zien uw reactie met belangstelling tegemoet.  
 
Groet,  
 
Jan de Wit   Walter Brands 
Fractievoorzitter  Fractiemedewerker 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 


